
       Protokół Nr 5.2011

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 23 marca 2011 roku.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  13 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 12.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Dyrektor MOSiR – Paweł Głowacki,
 Pełnomocnik Prezydenta Miast ds Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii – Irena 

Podlecka,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału PiSS – Aneta Werla.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja na temat przyznanych grantów dla Stowarzyszeń pozarządowych  w 

dziale kultura fizyczna i profilaktyka uzależnień.
4. Opinia   do  projektów uchwał,  które  będą  przedmiotem obrad  najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
5. Omówienie przygotowania do letniego sezonu turystycznego 2011.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.
7. Zapoznanie się z infrastrukturą sportową – hala MOSiR i boisko „Orlik” przy SP 

nr 5 na ul. M.M. Kolbe – wizyta Komisji.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur  Urbański  zwrócił  się  o przestawienie kolejności 

punktów  porządku  obrad.  Dyrektor  MOSiR,  który  ma  omówić  pkt  3.  dotyczący 
przygotowania  do  letniego  sezonu  turystycznego  2011  będzie  trochę  później. 
Dlatego  też  wpierw  omówiony  zostałby  pkt.  4.  Informacja  na  temat  przyznanych 
grantów dla Stowarzyszeń pozarządowych  w dziale kultura fizyczna i profilaktyka 
uzależnień.

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i  jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 
zaproponowany porządek obrad jw. wraz ze zmianami. 
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  się o zgłaszanie uwag do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.



Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół  Nr  4.2011  z dnia  16  lutego  2011  roku  z  ostatniego  posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
  Główny  Specjalista  ds  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  Maciej 

Juchniewicz  omówił  przedstawiona  na  piśmie  radnym  informację  dotyczącą 
przyznanych w I naborze otwartego konkursu ofert '2011 grantów na realizację zadań 
samorządu miasta Ełku z zakresu kultury fizycznej  –  informacja w załączeniu do 
protokołu.
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  ważne  jest,  by  nasze  działania  w 
zakresie  oceny  merytorycznej  poszczególnych  oferentów  ewaluowały  w  bardziej 
efektywne  narzędzie   wspierania  organizacji,  które  na  to  zasługują.  Oceniając 
poszczególne  oferty,  cześć  z  nich  jest  lokowana  poza  naszym  miastem,  gdy 
natomiast z powodzeniem mogłoby się odbywać na obiektach miejskich. Dlatego też 
te formy, które mogą być realizowane u nas u nas powinny się odbywać. Kolejna 
sprawa  to,  iż  należałoby  zamknąć  górny  pułap  grantów.  Chodzi  zwłaszcza  o 
obniżenie  poziomu tego  dużego  grantu,  np.  maksymalnie  do  5  tys.  zł.  Warto  by 
Komisja zajrzała do zapisów dotyczących zasad i podyskutowała na ten temat.
Można  by  pomyśleć  o  budowaniu  z  klubami  pewnego  partnerstwa,  jeśli  dajemy 
pieniądze. Każda z organizacji występujących o grant pokazywałaby swoje działania 
na rzecz społeczności lokalnej. By było widać, że ta formuła partnerstwa działa w 
dwie strony i zawrzeć takie zapisy w regułach oceniania i przyznawania grantów.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz – należałoby podkreślić masowość, ale biorąc pod 
uwagę  faktyczną  liczbę  uczestników.  Należy  poważnie  podejść  do  zapisów  w 
opracowywanej Strategii Rozwoju Sportu w mieście.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  może tak,  jak  to  się 
odbywa   przy  ocenie  projektów  unijnych,  gdzie  jest  pewien  ranking  i  kwota  a 
dofinansowanie otrzymuje najlepiej oceniony. Organizacje powinny uczyć się pisać 
dobre projekty by aplikować również o środki zewnętrzne.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  samorząd  miejski  jest  od  tego  by 
wspierać stowarzyszenia a nie utrzymywać. Możemy pewne działania czy zadania 
włączyć do promocji miasta, np. pod MOSiR. Być może należałoby wyszczególnić 
działania, które są istotne dla miasta.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz  – nie  wolno zapominać,  że  granty są  po to,  by 
organizacje  wypełniały  zadania  miasta.  Należy  jak  najbardziej  umasowić  sport. 
Zainteresować aktywnością ruchową również osoby dorosłe. Bardzo istotna sporawą 
jest udostępnianie obiektów. Upowszechnianie sportu polega na jego dostępności.

Główny  Specjalista  ds  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  Maciej 
Juchniewicz  –  było  organizowane  szkolenie  z  pisanie  projektów,  tylko  kilka 
organizacji składa wnioski o granty zewnętrzne. Ubieganie się o granty unijne czy o 
środki z Urzędu Marszałkowskiego jest bardzo skomplikowane.
Jest  taki  pomysł,  by  robić  jeden  konkurs  na  wszystkie  zadania,  ale  zadania 
standaryzować na te, które w danym roku są ważne.

Radny Romuald Szuliński – często jest tak, że ten grant z miasta jest podstawą 
działalności klubu czy stowarzyszenia.



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  na  pewno  system 
przyznawania grantów należałoby poprawić i wybrać te dziedziny, które najbardziej 
interesują miasto.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – trudno pokazać co jest ważniejsze. Czy 
jest to wynik sportowy czy też masowość. To jest trudne do zmierzenia. Być może 
warto stworzyć coś takiego, jak sportowa marka miasta. Wspieranie organizacji, to 
tylko mała cząstka tego co się dzieje w mieście.

Radny  Dariusz  Wasilewski  –  zadanie  miasta  są  konkretnie  określone,  jako 
kultura fizyczna i sport, dlatego trzeba wspierać te działania a nie stowarzyszenia.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – może należałoby ustalić dwa nabory 
półroczne  i  w  ten  sposób  podzielić  granty.  Łatwiej  wtedy  klubom  dysponować 
środkami finansowymi. 

Główny  Specjalista  ds  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  Maciej 
Juchniewicz – powinien być jednak tylko jeden nabór a bardziej należałoby się skupić 
nad monitoringiem zadań.

Radny Dariusz Wasilewski – należy się przyjrzeć jak wygląda monitoring tych 
zadań,  czy przyznane środki  finansowe są dobrze wykorzystane, czy zamierzony 
efekt zostaje osiągnięty, czy zależy nam na promocji jednego sportowca czy też ma 
to być upowszechnienie kultury fizycznej i prozdrowotnego trybu życia.

Główny  Specjalista  ds  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  Maciej 
Juchniewicz  –  19 kwietnia  będzie  szczegółowy raport  z  przyznanych grantów za 
2010 rok.

Naczelnik Wydziału PiSS Aneta Werla – w kryteriach powinien znaleźć się punkt 
dotyczący promocji miasta i informacja, że samorząd miasta wspiera dany projekt lub 
działanie.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  modyfikowany  system  rozdziału 
grantów powinien zostać również przedyskutowany z organizacjami pozarządowymi.

Główny  Specjalista  ds  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  Maciej 
Juchniewicz  –  pewne  zmiany  będą  konsekwencją  zmiany  ustawy  o  pożytku 
publicznym.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  dobrze  się  stało,  że  zgodnie  z 
wymogami zawartymi w przepisach w komisji grantowej nie ma osób występujących 
o granty. Oceniana jest oferta a nie oferent. Ważne jest to, co zawarte jest w ofercie.

Komisja zapoznała się z informacją na temat przyznanych grantów dla Stowarzyszeń 
pozarządowych  w dziale kultura fizyczna i profilaktyka uzależnień. 
     
Do punktu  4 - ego 
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie 
z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.

Z-ca Prezydenta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Ełku na 2011 rok w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i 
nadzorowanych przez Zespół Inwestycji w części dotyczącej:
1.  Wprowadzenie  nowego  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Plaża  Miejska  na  os. 
Jeziorna w Ełku” – projekt. Wykonanie projektu zagospodarowania terenu cypla pod 
plażę ze środków własnych  w wysokości 75 000 zł, z jednoczesnym zmniejszeniem 
środków własnych w 2011 r. o kwotę 75 000 PLN na zadaniu pn. „Nasze Dziedzictwo 
Ełcka Kolej Wąskotorowa w Ełku” z uzyskanych oszczędności poprzetargowych. 
2.  „Rozbudowa  promenady  pieszo-rowerowej  wzdłuż  nabrzeża  Jeziora  Ełckiego” 
dział 926, rozdział 92695, § 6057 



Zmniejszenie dochodów w roku 2011 o kwotę 80 463 zł  w związku z ustaleniem 
ostatecznych  kosztów  realizacji  zadania  po  przeprowadzeniu  postępowania 
przetargowego.

Wyjaśnień  do  pkt.  1.  odnośnie  nowego  zadania  inwestycyjnego  udzieliła 
Naczelnik Wydziału Si R Renata Samełko. Został ogłoszony konkurs na koncepcję i  
dokumentacje plaży miejskiej z lokalizacją na cyplu za SP nr 5 na os. Jeziorna. Jest 
to  w  tej  chwili  jedyny  teren,  który  możemy  wykorzystać  bez  ograniczeń.  Kwota 
niezbędna  na  przygotowanie  dokumentacji  koncepcyjno-projektowej  to  75  tys.  zł. 
Projekt  chcielibyśmy  zrealizować  w  ramach  programu  transgranicznego  Polska-
Litwa-Rosja. My robimy dokumentację techniczną oraz występujemy o pozwolenie na 
budowę.

Pełnomocnik  Prezydenta Miast ds Profilaktyki  Alkoholowej  i  Narkomanii  Irena 
Podlecka  omówiła  następnie  zmiany  w  zakresie  wydatków  realizowanych 
i nadzorowanych przez Pełnomocnika Prezydenta Miasta ds. Profilaktyki Alkoholowej 
i Narkomanii

Zwiększeniu ulegają wydatki w budżecie miasta na 2011r. o kwotę 195.205,25 
zł   z  wolnych  środków  roku  ubiegłego,  które  przeznaczone  będą  na  realizację 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 
rok.

W związku z art. 182 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi dochody z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 
mogą być wykorzystywane jedynie na realizację gminnych programów profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnych programów przeciwdziałania 
narkomanii i nie mogą być przeznaczone na inne cele. 

W nawiązaniu do powyższego zwiększa się wydatki w dziale 851 Rozdziale 
85154 Przeciwdziałanie Alkoholizmowi  z przeznaczeniem na realizację Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011r.:
§  6050 – 150.000 zł  – zadanie z zakresu organizacji  czasu wolnego dla  dzieci  i 
młodzieży:  przygotowanie  bazy do tworzenia  miejsc  kontrolowanego  i  aktywnego 
spędzania czasu wolnego przez młodzież na osiedlach miejskich w Ełku – projekt 
„Wielki sport na małych osiedlach”   - skate park  § 4170 – 10.206,45 zł – zadanie 
związane z realizacją  programów profilaktycznych dla dzieci i rodziców w szkołach 
samorządowych,        
§ 4300 – 32.000 zł – zadanie związane z   realizacją programu „pedagog uliczny” – 
koncert połączony z festynem rodzinnym w parku miejskim oraz dyżurami psychiatry 
dziecięcego w Poradni Rodzinnej Urzędu Miasta w Ełku
§ 4110 - 2 582,30 zł 
§  4120 -416,50 zł  utworzenie  pochodnych  do wynagrodzenia osób świadczących 
usługi podczas realizacji programu „Daj mi szansę ja też potrafię” – pedagog uliczny.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  jednomyślnie  –  10  głosami  „za” 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku 
w części dotyczącej prac Komisji.

* * *
Naczelnik Wydziału SiR Renata Samełko omówiła projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia  Gminy  Miasta  Ełk  do  kontynuacji  projektu  pod  nazwą  „Platforma 
Współpracy EGO SA” na lata 2011-2013.
Projekt   Platforma Współpracy EGO SA realizowany będzie w ramach Programu 
Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej. Projekt jest kontynuacją działań podjętych 



przez samorządy: Gminę Miasto Ełk, Gminę Olecko, Gminę Gołdap, Miasto Suwałki 
oraz Miasto Augustów w latach 2009 – 2011. 
Celem projektu jest rozwój stałej i trwałej struktury współpracy w Polsce Północno – 
Wschodniej  -  Platformy  Współpracy  EGO  SA  na  rzecz  rozwoju  społeczno  – 
gospodarczego
Celami  projektu są:
1. rozwój  stałej  Platformy  Współpracy  pomiędzy  partnerami  publicznymi, 

społecznymi  oraz  gospodarczymi  działającymi  na  rzecz  rozwoju  turystyki  w 
obszarze EGO SA,

2. promowanie potencjału turystycznego obszaru EGO SA, 
3. stworzenie systemu identyfikacji wizualnej obszaru EGO SA,
4. rozwój turystyki w obszarze EGO SA,
5. wdrożenie i  wypromowanie  wspólnych  produktów turystycznych  obszaru  EGO 

SA opracowanych na bazie walorów naturalnych i kulturowych Regionu oraz ich 
zintegrowana promocja,

6. stworzenie spójnej i ciekawej oferty turystycznej dla obszaru EGO SA,
7. wzbogacenie i urozmaicenie oferty turystycznej obszaru EGO SA, umożliwiającej 

jej wypromowanie jako atrakcyjnego miejsca pobytu przez cały rok,
8. rozwój  współpracy  z  uczelniami,  partnerami  społecznymi,  publicznymi  oraz 

gospodarczymi  z obszaru EGO SA działającymi w obszarze turystyki i rozwoju 
gospodarczego, 

9. promowanie wizerunku oraz  marki regionu EGO SA.
Realizacja  projektu  nastąpi  w  latach  2011  -  2013,  po  podpisaniu  umowy 

dofinansowanie projektu.
Zadanie finansowane będzie w następujący sposób:
 ze środków Unii Europejskiej w ramach PO Rozwój Polski Wschodniej w kwocie: 

2 700 000  zł
 ze środków własnych Gminy Miasta Ełk w kwocie: 60 000 zł 
 innych  źródeł:  dotacje  celowe  samorządów:  Gminy  Olecko,  Gminy  Gołdap, 

Gminy Miasta Augustów, Miasta Suwałki –  w kwocie: 240 000 zł
Radny  Mirosław  Sawczyński  powiedział,  że  ma  pewne  wątpliwości  co  do 

skuteczności promowania naszego miasta.
Naczelnik  Wydziału  SiR  Renata  Samełko  –  na  koniec  tego  projektu  będzie 

robione badanie skuteczności.  Jeśli  chodzi  o  kampanie  reklamową widać  spoty i  
wejście w telewizji publicznej w godzinach dużej oglądalności.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz zwrócił  uwagę, że powinniśmy szukać elementów 
stałych przyciągających turystów, np. wioska jećwieska.

Naczelnik Wydziału SiR Renata Samełko – jest to promocja oparta o produkty,  
które już istnieją w poszczególnych miastach.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  jednomyślnie  –  11  głosami  „za” 
zaopiniowali pozytywnie projekt omówionej uchwały. 

* * *
Komisja  zapoznała  się  ze  Sprawozdaniem z  realizacji  Programu  Rewitalizacji 

Miasta  Ełku  oraz  Sprawozdaniem  z  realizacji  założeń  zawartych  w  Strategii 
Zrównoważonego  Rozwoju  Ełku  do  roku  2016,  za  okres  od  dnia  1  października 
2009r. do 31 października 2010r. Nie wniesiono uwag.



Do punktu  5- ego
    Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz zwrócił uwagę, że radni 

nie  otrzymali  materiałów  dotyczących  przygotowania  do  letniego  sezonu 
turystycznego 2011. Dlatego nie ma w tej chwili nad czym dyskutować. Wnioskuje by 
temat przełożyć na kolejne posiedzenie Komisji, po dostarczeniu kalendarza imprez 
wraz z informacją na temat ogólnego przygotowania miasta do sezonu letniego.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania zgłoszonego wniosku, w głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  jednomyślnie – 9 głosami „za” przyjęli  
wniosek. 

Dyrektor MOSiR Paweł Głowacki w skrócie omówił jakie są planowane imprezy, 
m.in.:
− maraton rowerowy, kajakarski, loty spadochronem,
− koncerty,
− Festiwal Ogień i Woda,
− festiwal sportów wodnych,
− Noc Świętojańska,
− gry i zabawy na promenadzie, podróż ze smakiem.

Ponadto planuje się szerszy zakres prac remontowych w Parku Wodnym, w tym: 
wymiana  uszkodzonych  kafelek  niecki  basenowej,  remont  dachu,  świetlików, 
orynnowania.  Jeśli  chodzi  o  plażę  miejską,  to  działa  ona  na  zasadzie  protezy, 
pomosty rozkładane. Nieciekawa jest infrastruktura kempingu przy plaży miejskiej. 
W tej chwili rozbierany jest plac zabaw. W tym roku koncentrujemy się na tym, by 
powstały w tym miejscu boiska do gier zespołowych. Trudna sytuacja jest na kolejce 
wąskotorowej. Wymiany wymagają podkłady pod torowisko aż do Sypitek. Koszt jest 
ogromny, ok. 800 tys. do 1 mln zł i to w przeciągu 2 lat. 

14 maja kończy się dzierżawa kempingu w Szeligach, należałoby się zastanowić 
nad zagospodarowaniem tego terenu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  się,  aby  przy 
przygotowywaniu  informacji  na  temat  imprez  znalazła  się  cała  oferta  kulturalno-
turystyczna  wraz  z  informacją  o  bazie  turystycznej,  działaniach  promocyjnych, 
billbordach.

Do punktu  6- ego
    Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz zwrócił się z wnioskiem 

o  przygotowanie  informacji  o  stanie  murawy  na  stadionie  miejskim  w  formie 
pisemnej. Wraz z podaniem, jakie działania podjęto.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz zwrócił uwagę na zachowanie zawodników Klubu 
„Mazur”  Ełk,  którzy  byli  zaproszeni  na  wręczenie  nagród  i  stypendiów  przez 
Prezydenta Miasta. Przedstawiciele „Mazura” otrzymali pamiątkowe dyplomy, które 
po wyjściu z Urzędu Miasta porwali  i  wyrzucili  do kosza na śmieci. Byli  strasznie 
rozczarowani  i  pokrzywdzeni,  może  na  przyszłość  ich  nie  zapraszać,  skoro  nie 
potrafią uszanować takiej formy uhonorowania.

Dyrektor MOSiR Paweł Głowacki zwrócił się o wyznaczenie terminu co najmniej 
tygodniowego do przygotowania materiałów, o które zwróciła się Komisja.

 Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zaproponował,  by 
rozważyć możliwość zorganizowania w naszym mieście turnieju tzw. „małego Euro” 
przy okazji Euro 2012. Warto by takie działania wpisać do promocji miasta. Można by 
zaprosić drużyny (dzieci) do rozgrywek z  miast zaprzyjaźnionych.



Do punktu  7- ego
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  zwrócił  się  do  członków  Komisji  o 

przełożenie pkt. dot. zapoznania się z infrastrukturą sportową – hala MOSiR i boisko 
„Orlik” przy SP  nr 5 na ul. M.M. Kolbe – wizyta Komisji na posiedzenie kwietniowe.
W tej chwili trwają jeszcze prace porządkowe na nowym „Orliku” przy SP nr 5.
Członkowie Komisji przyjęli propozycję.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop  


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

